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Är detta ett problem?
Om vi har en relativt liten yta att sköta – främst att klippa 

gräs -  är det inget problem….
•  Inventering 2019 visade på ca 15 hektar (150 000 

kvm) gräs som klipps i tätorterna
• 57 olika gräsytor att klippa på 8 platser utanför 

Hyltebruk
•          Fler ytor tillkommer genom ny bebyggelse och      

markförsäljning
Det är svårt att få fram bra jämförelsetal men Hylte ligger 
ungefär på rikssnitt vad gäller grönytor (betesmark, park, 
fotbollsplaner)
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• Utanför Hyltebruk90 000 kvm
• Örnvallen   13 700 kvm
• Hyltebruk          45 000 kvm
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För att få kostnaden för grönytorna i paritet 
med budgeten behövs en plan för att 
förvandla en betydande mängd kortklippt 
gräs till andra attraktiva grönytor , inte 
minst för att  främja fler pollinatörer på våra 
grönytor

 Andra kommuner satsar dels på 
högväxande gräs på goda marker och som 
hackas 1-2 gånger per år, dels på 
ängsliknande ytor på de magra jordarna 
som hackas och besås vid ett tillfälle
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Statligt stöd till ett försöksår
• Vi är beviljade bidrag till naturvårdsprojektet med arbetsnamnet 

”Ängsmark i Hylte kommuns tätorter”,  preliminärt statligt bidrag 
med maximalt 50%, dock högst 84 750 kronor under 2023. 

• Det finns möjlighet att söka ytterligare bidrag för 2024 och 2025 
för en större omställning
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Kommunen växer …
• vilket är viktigt för att klara framtidens utmaningar
• mark tas i anspråk – mark exploateras och säljs –och uppdraget 

att hålla parker och andra grönytor i ett bra skick växer långsamt 
men stadigt

• Investeringsbesluten – ”engångspengarna” – innebär inte så 
sällan att också driftskostnaderna ökar – det blir större arealer 
som ska hållas attraktiva.

• Uppdraget och resurser hänger långsiktigt inte ihop
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Förslag till prioriteringsordning 
vid klippning av gräs

• Prioritet 1 Örnvallen

• Prioritet 2 Parker – sannolikt delar av befintliga parker (urval 
med geografisk rättvisa som utgångspunkt) 

• Prioritet 3 Andra mindre grönytor som är en del av Hyltes 
ansikte utåt

• Prioritet 4 Högväxande gräs och äng på del av befintlig 
parkmark, i synnerhet på slänter som också är 
ergonomiskt mycket belastande    

Nya åtaganden måste prioriteras rätt, driften och kostnaden kan inte 
växa 
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Hur går vi vidare?

• En tänkbar väg är ett politiskt inriktningsbeslut om att förnya 
kommunens grönytor och rationalisera verksamheten

• SBK/Gata och Parkenheten får i uppdrag att göra en 
inventeringen för att få en  aktuell dokumentation över 
gräsytorna

• SBK får i uppdrag att upprätta ett förslag till en 
prioriteringsordning vad gäller klippning av gräs samt att 
utveckla några försöksytor till ängsmark, respektive högväxande 
gräs.

• I ett senare skede, förslagsvis på sammanträdet i mars,  får 
nämnden tillfälle att ta ställning till ett förslag på hur gräsytorna 
kan förnyas och driften säkerställas inom befintlig ram

Samhällsbyggnadskontoret




